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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nekifut végre az Orbán-kormány a versenyképesség 
növelésének vagy megint csak vágyakat öntenek betonba és gépekbe, reális, piacképes 
projektek nélkül? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  vg.hu  portálon  található  „Kétszázmilliárdos  támogatás  segít  az  import  élelmiszerek  elleni
harcban„ című cikk arról ír, hogy „hamarosan kétszázmilliárd forint értékben írnak ki feldolgozói
fejlesztési pályázatokat, külön a kisebb és külön a nagyobb projektekre. A jelenlegi uniós ciklusban
összesen 750 milliárd forint megy élelmiszeripari fejlesztések támogatására.”:

„A következő hetekben összesen 200 milliárd forint értékben írnak ki pályázatot a feldolgozóüzemek
támogatására, 50 milliárd forint értékben a kisebb, 150 milliárdnyit  pedig a nagyobb projektek
megvalósítására. Ez nagy összeg, felelősen kell felhasználni – fogalmazott a NAK-alelnök. Nem
szabad  elfelejteni,  hogy  a  támogatás  egy  része  uniós  forrásból,  másik,  jelentős  része  pedig  a
magyar adófizetők pénzéből származik, köszönhetően annak, hogy a magyar kormány a maximális,
80 százalékos mértékben egészíti ki a vidékfejlesztési forrásokat. 

Olyan megoldásokra kell költeni a támogatást, amelyek szignifikánsan növelik a hatékonyságot és a
versenyképességet – tette hozzá.

Ez most különösen fontos,  ugyanis tavaly megfordult  egy néhány éves pozitív trend, és a hazai
élelmiszerek itthon is piacot vesztettek, az import termékek pedig ismét teret nyertek. A beruházások
így  most  a  belpiac  és  az  export  fejlesztése  érdekében  is  szükségesek,  a  tömegtermékek  és  a
magasabb hozzáadott értékű, a réspiacok igényeit kiszolgáló élelmiszerek előállításában egyaránt.
Éder  reményei  szerint  a  nyertes  pályázatokban  a  korábbiaknál  nagyobb  szerepe  lesz  az



automatizációs, digitalizációs megoldásoknak.

Lemaradt a hazai élelmiszeripar

A magyar élelmiszeriparra most az a jellemző, hogy a cégek nincsenek felszerelve a legkorszerűbb
technológiákkal,  de ez  a  támogatás  lehetőséget  ad arra,  hogy ezen változtassanak.  Ehhez  ezek
szerint adott a támogatás – és ahogyan azt a bankok jelezték –, a hitel, és most különösen figyelni
kell arra, hogy jó üzleti tervekkel álljanak elő a fejleszteni kívánó élelmiszeripari vállalkozások. 

Nem szabad,  hogy  a  vágyainkat  öntsük  betonba  és  gépekbe,  reális,  piacképes  projektekre  van
szükség – nyomatékosította, hozzátéve, hogy ilyen mértékű támogatás ritkán adódik, még ha ebben
az uniós ciklusban talán még egyszer meg is ismétlődhet. A NAK-alelnök ehhez hozzátette azt is,
hogy  az,  ami  most  az  élelmiszeripari  támogatások  kereteként  formálódik,  megfelelő  módon
szolgálja az iparág érdekeit, ennél nagyobb támogatás pedig vélhetően felesleges kockázatvállalás
irányába terelné az ágazatot.”

 

Kérdezem Önt:

Nekifut  végre  az  Orbán-kormány  a  versenyképesség  növelésének  vagy  megint  csak  vágyakat
öntenek betonba és gépekbe, reális, piacképes projektek nélkül?

 

Budapest, 2024. április 15.
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